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P R O T O K Ó Ł    Nr IV.2019

ze zwyczajnej IV sesji Rady Gminy Szudziałowo
odbytej w dniu 6 lutego  2019 roku.

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy. Rozpoczęła się
o godz. 1200, a zakończyła o godz. 1330 .  

Na  stan  15  Radnych  w  sesji  uczestniczyło  12,  zgodnie  z  załączoną  listą
obecności.
 
Obecni:

1. Bach Krzysztof

2. Bułatewicz Wojciech

3. Horosz Katarzyna

4. Jaroszewicz Grzegorz

5. Jucha Magdalena

6. Kędyś Elżbieta Irena

7. Łapiński Mariusz 

8. Małoń Adam

9. Normantowicz-Horczak Małgorzata

10.Olchowik Danuta

11.Olchowik Leszek

12.Oleksza Sławomir

Nieobecni usprawiedliwieni:

1. Baranowski Krzysztof

2. Onoszko Michał Antoni

3. Stasiewicz Jerzy Zbigniew

Uczestniczyli:

1. Tadeusz Tokarewicz - Wójt Gminy

2. Aneta Maliszewska - Sekretarz Gminy

3. Anna Czeremcha - Skarbnik Gminy

4. Ewa Katarzyna Grasewicz - Kierownik GOPS

5. Elżbieta Grażyna Jaroszewicz - Dyrektor GOAKiR
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6. Andrzej Maksimiuk           - Przedstawiciel PSG w Szudziałowie

7. Adam Kaźmierczak - Komendant PSG w Krynkach

8. Wojciech Bułatewicz - Członek Rady Powiatowej Izby Rolniczej

9.  Leszek Olchowik  - Delegat do Walnego Zgromadzenia PIR

10.Mirosław Surowiec - Prezes  Zarządu Gminnego OSP

11.Sołtysi wsi - 9 osób.

Otwarcia  IV sesji  dokonał  Pan Leszek Olchowik – Przewodniczący  Rady
Gminy.  Przywitał  przybyłych  na  obrady,  a  następnie  poinformował  o  korekcie
w porządku obrad i przedstawił projekt porządku.

Za  przyjęciem  porządku  głosowało  12  radnych.  Nie  było  głosów
przeciwnych i głosów wstrzymujących się.

Porządek:

1. Otwarcie.
2. Ustalenie porządku.
3. Informacja o sposobie załatwienia wniosków z III sesji Rady Gminy.
4. Informacja Wójta Gminy o działaniach w okresie od III sesji Rady Gminy.
5. Upoważnienie Kierownika GOPS do wydawania decyzji.
6. Przyjęcie programu opieki nad zwierzętami na 2019 rok.
7. Ustalenie projektu regulaminu zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego
odprowadzania ścieków.
8. Zarządzenie wyborów sołtysów wsi i rad sołeckich.
9. Przeznaczenie do sprzedaży nieruchomości.
10.Wprowadzenie zmiany w budżecie gminy na 2019 rok, zmiana WPF oraz 
udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Sokólskiemu.
11.Wydzielenie w budżecie na 2020 rok funduszu sołeckiego.
12.Rozpatrzenie skargi na Wójta Gminy.
13. Wolne wnioski.
14.Odpowiedź na wolne wnioski.
15.Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Gminy.
16.Zamknięcie obrad.

Ad.1.

Jak wyżej w niniejszym protokole.

Ad.2.
Jak wyżej w niniejszym protokole.
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Ad.3.

Informację o sposobie załatwienia wniosków z III sesji przedstawił Wójt Gminy.
Poinformował  przy  tym  o  możliwości  montażu  oświetlenia  ulicznego

w Słójce.
 Nie było uwag odnośnie informacji i Rada Gminy przyjęła do wiadomości

treść informacji ora sposób załatwienia wniosków.

Ad.4.

Informację  o  działaniach  podejmowanych  w  okresie  od  III  sesji  Rady  Gminy
przedstawił Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy.

(Informacja w załączeniu do protokołu)

Uwag nie było i Rada Gminy przyjęła do wiadomości treść informacji oraz
zakres podejmowanych działań.

Ad.5.

Materiały będące przedmiotem obrad,  w tym dane o opiniach Komisji  na temat
materiałów były w posiadaniu radnych.
(Kopie materiałów w załączeniu).

Wyjaśnienia  dotyczące  upoważnienia  Kierownika  GOPS  do  prowadzenia
postępowań administracyjnych i  wydawania decyzji  dotyczących stypendium dla
uczniów przedstawił Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy.

Uwag  nie  było  i  po  odczytaniu   przez  Przewodniczącego  Rady  Gminy
projektu  –  uchwałę  przyjęto  12  głosami.  Nie  było  głosów  przeciwnych
i wstrzymujących się.

UCHWAŁA  Nr IV.23.2019

stanowi w protokole stronę Nr 10.

Ad.6.

Projekt  programu opieki  nad zwierzętami  był  konsultowany zgodnie  z  zapisami
ustawy w tej  sprawie.  Wyjaśnienia  przedstawił  Pan Tadeusz Tokarewicz  – Wójt
Gminy.
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Uwag  nie  było  i  po  odczytaniu   przez  Przewodniczącego  Rady  Gminy
projektu  –  uchwałę  przyjęto  12  głosami.  Nie  było  głosów  przeciwnych
i wstrzymujących się.

UCHWAŁA  Nr IV.24.2019

stanowi w protokole stronę Nr 11.

Ad.7.
Kolejny temat  dotyczył  przyjęcia  projektu  Regulaminu  zbiorowego  zaopatrzenia
w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków.

Po  wyjaśnieniach  Wójta  Gminy  uwag  nie  było  w  związku  z  tym
Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie.

Uchwałę przyjęto 12 głosami. Nie było głosów przeciwnych i wstrzymujących się.

UCHWAŁA  Nr IV.25.2019

stanowi w protokole stronę Nr 17.

Ad.8.

W związku  z  kończącą  się  kadencją  pełnienia  funkcji  przez  sołtysów wsi  oraz
działalności rad sołeckich zachodziła potrzeba zarządzenia wyborów w tej sprawie.

Wyjaśnienia przedstawił Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy.
 

Uwag nie było, wobec tego Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt
i poddał pod głosowanie.

 Uchwałę przyjęto 12 głosami. 

UCHWAŁA  Nr IV.26.2019

stanowi w protokole stronę Nr 26.

Ad.9.
W kolejnym punkcie porządku Wójt Gminy wnosił o przeznaczenie do sprzedaży
nieruchomości  we wsi Kozłowy Ług. Wartość nieruchomości  przekracza 20 tys.
złotych.
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 Wobec braku zastrzeżeń – Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały
i poddał pod głosowanie.

Uchwałę przyjęto 12 głosami. 

UCHWAŁA  Nr IV.27.2019

stanowi w protokole stronę Nr 27.

W tym miejscu Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 10 minutową przerwę.
Po przerwie kontynuowano obrady.

Ad.10.

Ta część obrad dotyczyła zmiany  budżetu gminy na 2019 rok zmiany WPF oraz
udzielenia pomocy  finansowej Powiatowi Sokólskiemu.

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy  wyjaśnił, że głównym celem zmian jest
udzielenie pomocy finansowej Powiatowi na przebudowę mostu wraz z dojazdami
w Nowince.

Następnie szczegółowe dane z upoważnienia Wójta przedstawiła pani Anna
Czeremcha – Skarbnik Gminy.

Głos zabrał Pan Mariusz Łapiński , stwierdzając miedzy innymi:
– Podczas  posiedzenia  Komisji  wstrzymałem  się  od  głosu  w  sprawie  zmian

w  budżecie.  Mam  wątpliwości  w  tej  sprawie  bowiem  będzie  konieczność
zwiększenia zadłużenia.

– Na  sesjach  sprawa  zadłużenia  była  często  poruszana.  Część  radnych
protestowała.

– Za przewidywaną kwotę 1.778 tys złotych będzie wybudowana droga ok. 1 km.
– Wcześniej radni nie wyrażali zgody na dofinansowanie 25 tys na budowę strefy

aktywności. Proponowano budowę wodociągu. 
– Za  środki  przewidywane  dla  Powiatu  można  zbudować  pokaźny  odcinek

wodociągu.
– W związku z tym należy zastanowić się, czy stać gminę na taki wydatek.

Zabierając głos Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy stwierdził miedzy innymi:
– Pan Łapiński stwierdził fakty, które miały miejsce. Nikt nie próbował rozmawiać

na temat budowy wodociągu do Łaźniska.
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– Podczas  sesji  absolutoryjnej  zarzucano,  że  nie  pozyskuje  się  środków
z zewnątrz. Obarczano winą Wójta.

– Podczas kampanii wyborczej wymieniano zadłużenie jako argument przeciwko
Wójtowi.

– Starosta  często  wprowadzał  w  błąd  mieszkańców  naszej  gminy,  informując
o braku środków, a przecież uchwały Rady Gminy przewidywały wydatki na
rzecz Powiatu na drogę do Minkowiec w 2017 roku 800 tys. złotych i 970 tys.
złotych w 2018 roku. Propozycje zmian budżetu przedstawia Wójt. Na wniosek
Wójta takie środki były zabezpieczone. Również obecne zmiany są propozycją
Wójta.

– W latach 2011-2013 były Wójt nie potrafił wygospodarować środków na wkład
własny do zawartej umowy z Urzędem Marszałkowskim na budowę świetlicy w
Wojnowcach.

– Starosta obiecywał środki na drogę do Minkowiec w naszej gminie ramach LGD
Szlak  Tatarski.  A  jego  zastępca  działający  w  LGD  i  przyznający  środki
zdecydował o umieszczeniu wniosku dopiero na czwartej pozycji. Inne gminy
otrzymały pomoc finansową, ale nie Szudziałowo. 

– W roku bieżącym musi zostać wykonana modernizacja  oczyszczalni ścieków
oraz  wybudowane  przepompownie  wody,  jak  też  dokonany zakup  agregatów
prądotwórczych. To poprawi zaopatrzenie w wodę wsi Wojnowce i Horczaki.

– Jeżeli zdecydujemy dofinansować Powiat to zadłużenie wyniesie ok. 6.700 tys
złotych.

– Została przygotowana propozycja zmian budżetu i  WPF z rozłożeniem spłaty
długu na dłuższy okres. Jeżeli zadanie zostanie zrealizowane to zostanie to dla
potomnych.  Jest  też  szansa,  że  przy  niższej  kwocie  za  roboty  uzyskanej
w przetargu środki będą przeznaczone na drogę do Horczak.

– Można  zrezygnować z udzielania pomocy Powiatowi i modernizować drogę do
Słoi.

Pan Mariusz Łapiński
– Nie jestem przeciwny inwestycji w Nowince. Chodzi tylko o fakty dotyczące

gospodarowaniem naszym budżetem. W dalszej pracy będą dążył do poprawy
stanu drogi do Słoi.

Dalszych głosów nie było wobec tego Przewodniczący Rady Gminy kolejno
odczytywał projekty i kolejno poddawał pod głosowanie.

Uchwałę w sprawie zmiany budżetu gminy ma 2019 rok przyjęto 12 głosami.
Nie było głosów przeciwnych i wstrzymujących się.

UCHWAŁA  Nr IV.28.2019

stanowi w protokole stronę Nr 28.
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Uchwałę w sprawie zmiany WPF przyjęto również 12 głosami.

UCHWAŁA  Nr IV.29.2019

stanowi w protokole stronę Nr 39.

Uchwała w sprawie udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Sokólskiemu
także została przyjęta 12 głosami.

UCHWAŁA  Nr IV.30.2019

stanowi w protokole stronę Nr 54.

Pan  Leszek  Olchowik  pogratulował  radnym  odwagi  i  odpowiedzialnego
głosowania a Panu Wójtowi życzył zrealizowania zadania.

Ad.11.

Pan  Leszek  Olchowik  przypomniał,  żen  Komisje  Rady  Gminy  przedstawiły
propozycje by w 2020 roku  nie wydzielać w budżecie gminy funduszu sołeckiego.

Pan  Tadeusz  Tokarewicz   -  Wójt  Gminy  stwierdził,  że  biorąc  pod  uwagę
konieczność  zabezpieczenia  środków  na  przewidywane  inwestycje  rezygnacja
z  wydzielania  funduszu  jest  uzasadniona.  Remont  żwirowych  dróg  gminnych
będzie  nadal  wykonywał  Zakład  Gospodarki  Komunalnej  bez  konieczności
ujmowania takich zadań do wykonania w ramach funduszu.

Innych wypowiedzi  nie  było wobec tego Przewodniczący Rady Gminy odczytał
projekt i poddał pod głosowanie.

 Uchwałę przyjęto 12 głosami. 

UCHWAŁA  Nr IV.31.2019

stanowi w protokole stronę Nr 55.
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Ad.12.

 
Radni byli w posiadaniu materiałów dotyczących skargi na Wójta Gminy, projektu
uchwały  oraz  uzasadnienia  opracowanego  przez  Komisje  Skarg  Wniosków
i Petycji.

Wójt  Gminy  potwierdził  fakty,  że  skarżący  nie  jest  mieszkańcem Gminy,
a decyzja o wymeldowaniu została prze Wojewodę utrzymana w mocy.

Po tym Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały i poddał pod
głosowanie.

Uchwałę przyjęto 12 głosami. 

UCHWAŁA  Nr IV.32.2019

stanowi w protokole stronę Nr 56.

Ad.13.

W wolnych wnioskach głos zabrali:

Pan  Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
– Proszę  o wnioski  konkretne.  Zapytania  i  interpelacje  zgodnie ze Statutem są

zgłaszane  w formie pisemnej.

Pani Bożena Redos
-      Ułożyć kostkę brukową w Słójce przy kapliczce.

Pan Wiesław Sobolewski
– Dziękuję pracownikom ZGK za dobre odśnieżanie dróg.

Ad.14.

Pan  Tadeusz  Tokarewicz  – Wójt  Gminy  ustosunkowując  się  do  wypowiedzi
stwierdził:

– W zakresie ułożenia kostki może być udzielona pomoc w formie robocizny.
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Ad.15.

Protokół z IV sesji Rady Gminy był do wglądu radnych. Uwag nie było i został on
przyjęty 12 głosami.

Ad.16.

Pan  Leszek  Olchowik  –  Przewodniczący  Rady  Gminy  wobec  wyczerpania
porządku   dokonał  zamknięcia  IV  zwyczajnej  sesji  Rady  Gminy  dziękując
wszystkim za  udział.

 
Protokołował:       PRZEWODNICZĄCY
Jan Muciuś Leszek Olchowik


